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Geachte statenleden en gedeputeerde van de provincie Noord Holland,

Mijn naam is Luuk Klaassen, ik ben 66 jaar oud en op 9 maart ga ik na 48 jaar werken met pensioen.

Ik ben voorzitter van de stichting Ii mond Ijzersterk.

limond IJzersterk is een onafhankelijke stichting met als doel de staal industrie in de lJmond te
behouden en de transitie naar duurzame energie te bevorderen. Zij wil dit realiseren door voorstanders
en tegenstanders te verbinden in een open dialoog om de leefbaarheid te verbeteren. Zie onze folder.

De stichting tracht constructieve invloed uit te oefenen op de besluitvorming van de vergunningverlener
en de handhavers, maar ook aan de omwonende om recht te doen aan eerlijke en juiste informatie.

Waarom het behouden van de staal industrie belangrijk is?
Wat zijn de werkelijke effecten van Tata op de gezondheid?
Wat beïnvloed de gezondheid het meest?

Vervolgens wil ik nog ingaan op de klimaat doelstellingen.

Het belang van de staal fabrieken te behouden in Nederland maar ook in Europa is enorm. Als de
staalfabrieken in Europa zouden verdwijnen heeft het een slechte invloed op gezondheid en milieu. Tata
Steel Ijmuiden is niet voor niets een van de schoonste fabrieken in de wereld en daar zouden we best
trots op mogen zijn.

Voor de geopolitieke verhoudingen is het zeer verstandig om alle staalindustrie in Europa te behouden.
Ongeveer 60% van alle staal wordt geproduceerd in China. Wat gaat er gebeuren als China Taiwan invalt.
Helaas moeten we ervaren wat het betekend als geopolitieke verhoudingen veranderen als we denken
aan de oorlog tussen Rusland en de Oekraïne.

Daarnaast staan we aan de vooravond van een enorme transitie van de industrie. 96% van de industrie in
Nederland draait nog op fossiele brandstoffen. Voor deze transitie zullen we veel staal voor nodig
hebben.

Dan terug naar de basis. Door staal hebben we de eerste treden van de Maslow piramide kunnen
invullen. In 1820 woonde er 1 miljard mensen op deze aarde. En 94% leefde in extreme armoede.
Tegenwoordig zijn we met 8,5 mijard mensen en leven nog 8% in extreme armoede. In 1800
schommelde de levensverwachting van mensen rond de dertig jaar nu is dat ongeveer 72 jaar. In Europa
worden de mensen gemiddeld 81 jaar. Deze transitie is mogelijk geweest door de opkomst en het
gebruik van staal. Staal is onmisbaar in de samenleving en voor onze gezondheid.

Nu het gezondheid aspect. Ik heb slecht nieuws voor u. Ik vertel het als slecht nieuws want slecht nieuws
dat is wat de media en schijnbaar de mensheid graag wil.

Het slechte nieuws is dan ook dat u zich teveel heeft laten leiden door de publicaties in de kranten
gevoed door de tegenstanders van Tata Steel Ijmuiden die maar een kleine groep van omwonende in de
limond vertegenwoordigen. Deze berichtgeving is verre van compleet en heeft geen enkele nuance. Wij
geven het geluid van ongeveer 70% van de bevolking in de l]mond die wil dat Tata Steel blijft bestaan.

Wij zijn heel blij met de kankeratlas gepubliceerd door het IKNL. Geeft de cijfers weer van de aantal
diagnoses van geconstateerde kankergevallen per drie cijferige postcode gebied en voor Iongkanker zelfs



het vier cijferige postcode gebied. Wetenschapsjournalist Arnout Jansen schreef naar aanleiding van de

kankeratlas: Wat Tata ook te verwijten mag zijn, niet dat het bedrijf aantoonbaar kanker veroorzaakt

Ik heb geen tijd voor voorbeelden en daarom heb ik het u gestuurd. Beverwijk postcode 1941 53% meer

longkanker gediagnoseerd en postcode 1943 2% minder. IJmuiden postcode gebied 1971 37% meet. Het

postcode ernaast 1985 Driehuis 25% minder. Milieu vervuiling stopt niet bij postcode gebieden. Ik heb u

inzicht gegeven in cijfets van andere steden zoals in Tilburg 89% meer.

In uw dossier vindt ik niet het RIVM / CBS rapport, over de levensverwachting die in Noord Holland hoger

is dan het gemiddelde in Nederland. Tevens vinden we niet terug dat slechts 3,5% van het “Buiten

milieu” (luchtverontreiniging en geluid) verantwoordelijk is voor de ziektelast. De test kan worden

verdeel in 47% genetisch bepaald en de andere 47% wordt bepaald door levensstijl. Levensstijl wordt

weer erg bepaald door sociaal economische leefomstandigheden.

Iemand zei in de vergadering van 16januari het lijkt altijd wel over economie te gaan en nooit over

gezondheid. Ik kan alleen maar zeggen dat dit zeer logisch is want economie is de belangrijkste driver

voor de gezondheid.

Voor klimatologisch reden is het noodzakelijk om Tata Steel te vergroenen. Het zal ook bijdragen aan

minder milieu uitstoot en daarmee een positief effect hebben op de gezondheid, hoewel dit marginaal

zal zijn. Je kan zelfs zeggen dat als Tata Steel zou verdwijnen, dit een veel groter nadelige effect zal

hebben op de gezondheid dan, dat Tata Steel zal doordraaien op de wijze waarop ze dit nu doen.

Wat is nu aan u de taak.

Voor het behoud van Tata Steel en het vergroenen van Tata steel Ijmuiden is het belangrijk dat de

vergunningen er zo snel mogelijk komen. Dan helpt het niet hoe de handhaving nu wordt georganiseerd,

de boete oplegging en eventuele rechtszaken die door een kleine groep omwonende worden

georganiseerd. Dit kan alleen maar vertragend werken. (Stelt u mij vragen over de kooksfabriek 2)

Als u, gezondheid een warm hart toedraagt, heb ik aangegeven in mijn aangeleverde stukken wat u

moet doen. En zo kan u waarnemen dat Tata Steel niet het probleem is maar een deel van de oplossing.

Als afsluiter wil ik u nog mededelen dat wij als stichting ook kijken naar wat de vergroening van Tata

Steel voor nieuw impuls kan geven aan de regio en hierbij denken we aan een High Tech Campus Metaal

en Millieutechniek.

Laten we naar de toekomst kijken en niet in het verleden en laten we denken in oplossingen in plaats

van problemen.

U begrijpt ik had een wel een uur met u kunnen praten.




